

Short CV EN

Sebastian Schäffer is Managing Director at the Institute for the Danube Region and Central Europe (IDM), a regional think tank based in Vienna. In this capacity he also serves as Secretary General of the Danube Rectors' Conference (DRC), a network of 64 universities in the wider Danube Region. Schäffer is furthermore Associate Fellow at the Centre for Global Europe of the GLOBSEC Policy Institute in Bratislava. In 2011 he founded SSC Europe, a competence network for Seminars, Simulations, and Consulting. He is amongst others member of the Advisory Committee of the International Elias Canetti Society and founding member of MEIA Research e.V.

Prior to that, Schäffer held positions as lecturer and research fellow at the Institute for Political Science, Georg-August-University Göttingen and at the Institute for Political Science and Communication Studies, University of Greifswald. In addition, Schäffer worked as a research fellow in the research group on European Affairs at the Center for Applied Policy Research (CAP) and as a lecturer at Geschwister-Scholl-Institute for Political Science of the Ludwig-Maximilians University Munich (LMU).

Sebastian Schäffer holds an Honor's Master's degree in East European studies (major: legal studies, minor: history) from the University of Regensburg and an M.A. degree from LMU, where he studied Political Science, European Law, and Slavonic Studies.

His areas of expertise include reform of European Integration and future scenarios for Central and Eastern Europe, Western Balkans as well as the EU Strategy for the Danube Region. He is the author of numerous articles and papers, including his latest policy recommendations on establishing a Greater European Council. In 2021 he published a book together with Erhard Busek arguing for the immediate accession of the Western Balkan countries to the EU. A sequel extending this manifesto to Ukraine and Moldova has been released on 24. February 2023. Schäffer is editor of the book "Ukraine in Central and Eastern Europe", published in December 2022 by ibidem and distributed by Columbia University Press.

Short CV DE

Sebastian Schäffer ist Geschäftsführer am Institut für den Donauraum und Mitteleuropa (IDM) sowie Generalsekretär der Donaurektorenkonferenz (DRC) in Wien und Associate Fellow am Center for Global Europe des GLOBSEC Policy Institute in Bratislava. 2011 gründete er SSC Europe, ein Kompetenznetzwerk für Seminare, Simulationen und akademische Beratung. Er ist außerdem Mitglied des Internationalen Rates der Elias Canetti Gesellschaft Ruse und Gründungsmitglied von MEIA Research e.V.

Davor war Schäffer als Lehrbeauftragter und wissenschaftlicher Mitarbeiter am Institut für Politikwissenschaft der Georg-August-Universität Göttingen und am Institut für Politikwissenschaft und Kommunikationswissenschaft der Universität Greifswald tätig. Außerdem arbeitete er als wissenschaftlicher Mitarbeiter in der Forschungsgruppe Europa am Centrum für Angewandte Politikforschung (CAP) und als Lehrbeauftragter am Geschwister-Scholl-Institut für Politikwissenschaft der Ludwig-Maximilians-Universität München (LMU).

Schäffer ist Absolvent des Elitestudiengangs Osteuropastudien (Hauptfach: Rechtswissenschaften, Nebenfach: Geschichte) der Universität Regensburg und hat einen Abschluss (Magister Artium) in an Politikwissenschaft, Europarecht und Slawistik von der Ludwig-Maximilians-Universität München.

Zu seinen Expertisebereichen gehören die Reform der europäischen Integration und Zukunftsszenarien für Mittel- und Osteuropa, den Westbalkan sowie die EU-Strategie für den Donauraum. Er ist Autor zahlreicher Artikel und Policy Paper, einschließlich seiner neuesten politischen Empfehlungen zur Einrichtung eines Erweiterten Europäischen Rates. 2021 veröffentlichte er zusammen mit Erhard Busek ein Buch, in dem er für den sofortigen Beitritt der Westbalkanstaaten zur EU plädierte. Er ist Herausgeber des im Dezember 2022 erschienenen Buches „Ukraine in Central and Eastern Europe. Kyiv's Foreign Affairs and the International Relations of the Post-Communist Region“. Im Februar 2023 publizierte er „Ukraine & Moldau nach Europa – sofort!“